

国际数学联盟关于 2022 国际数学家大会的最新声明

2 月 26 和 27 日，国际数学联盟（IMU）在其官网上对即将在 7 月 6 日至 14 日召开的 2022 国际数学家大会（ICM 2022）和在 7 月 3 日至 4 日召开的国际数学联盟第 19 次全体会员大会（IMU GA）发布最新声明。

2 月 26 日宣布：

1. 2022 国际数学家大会（ICM 2022）将完全以线上的方式、在俄罗斯境外举办，但仍按照原定在圣彼得堡的时间表进行。
2. 不收取线上参加 ICM 活动的人员的费用。
3. 国际数学联盟全体会员大会（GA）将在俄罗斯境外以线下的方式召开。
4. 2022 奖项的颁奖仪式将在国际数学联盟全体会员大会结束后一天在同一个地点举行。
5. 国际数学家大会和国际数学联盟全体会员大会的召开日期不变。
6. 将进一步公布关于这两个大会的动态。

2 月 27 日宣布：

1. 国际数学联盟全体会员大会和国际数学家大会将在没有俄罗斯政府的财政资助的情况下举行。
2. 任何俄罗斯政府官员或代表均不得参与国际数学家大会的组织和活动。
3. 国际数学家大会欢迎所有数学家参加。
4. 国际数学家大会卫星会议通常不在国际数学联盟权限范围内。

Decision of the Executive Committee of the IMU on the upcoming ICM 2022 and IMU General

Assembly

On 26 February 2022, the Executive Committee of the International Mathematical Union (IMU) decided that:

1. The International Congress of Mathematicians (ICM) 2022 will take place

as a fully virtual event, hosted outside Russia but following the original time schedule planned for Saint Petersburg.

- 2.Participation in the virtual ICM event will be free of charge.
- 3.The IMU General Assembly (GA) will take place as an in-person event outside Russia.
- 4.A prize ceremony will be held the day after the IMU GA, at the same venue as the IMU GA, for the awarding of the 2022 IMU prizes.
- 5.The dates for the ICM and the GA will remain unaltered.
- 6.We will return with further practical information regarding the two events.

The decision was communicated to members in an official statement which can be viewed here. A further statement from the Executive Committee was sent to members on 27 February 2022 confirming that:

- 1.The IMU General Assembly and the ICM will be conducted without any financial contribution from the Russian Government.
- 2.No official or representative of the Russian Government will be part of the organization or activities of the ICM.
- 3.All mathematicians are welcome to participate in the activities of the ICM.
- 4.ICM satellite conferences are and have always been outside the purview of the IMU.

来源：国际数学联盟官网 www.mathunion.org